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 الملخص 
يتحددد اشكددكال السييلددا لدسالددتدا حددال داس نددسامل الئدداات الفيددايية اددا تةييددس لددلا  ال النددة ال ام يددة 

الت سف على عادات ا أدما  مكدادد  ال الندة لهدال الندسامل ناشيدااة إلدى  اتهدف إلى محاالة ال زايسية,
م ساة ألناب ا داااع الللا  الاتصالا االككف على أدم الاكدناعات المحئئدة مدلا خدعل ت سيدها لهدال 

م تمديلا  علدى درسيتدا الاعتمداد علدى الدايل الاعدعم ا الالدتخدامات االاكدناعات كمدرداسيلا النسامل ، 
ملتخدميلا المدهل الاصفا التحليلا الاي يتعءم ا ني ة ماياعدا ملت يديلا نالالدتماس  كدادا   للدسالة،

. اةددد تاصددلت  3ا  2ا  1ل مددع النيادددات ، اكادددت عيدددة الدسالددة ةصدددية م نئددة اددا  ام ددة ةلددد يدة 
نب ت ددد دسالتدا إلى عدد  دتدايل أدمهدا ألا ال الندة لا تت دسة نصدفة دايمدة لندسامل الئدداات الفيدايية نلد

الخياسات, ات اسة تئليد الللاكيات الم ساية اا دال النسامل لأدها تسادا للنية الا تتماكى مدع الااةدع, 
كمددا تحنددا ال النددة ال ام يددة  ساددع ملددتاذ الميددمالا احدداف المكددادد الةيددس أخعةيددة اددا ميدداميلا دددال 

 النسامل.
 

abstract 

The main problematic of this study is centred on the role of broadcasting channels in 

changing Algerian female student behaviour. This study aims to attempt to identify the 

student habits and watching patterns of those programs; in addition to know the reasons 

and motives of the communicational behaviour and reveal the most achieved 

gratifications through the exposure to those programs. It depends on two theories relying 

on media, and gratification and uses as perspectives to this study. The analytical 

descriptive method is used which suits the nature of our study, using the questionnaire as 

a data gathering tool. The study sample was purposive applied at Constantine University 

1, 2, and 3. This study concluded to several results, the most important is the female 

student doesn’t expose permanently to the broadcasted programs because of the 

multiplied options, and she opposes to copy the displayed behaviours of these programs 

because she sees them as negative thing and don’t line with reality. The university female 

student prefers to raise the content level and to delete the unethical scenes in the content 

of these programs. 

 


